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Dagsorden

1. Valg af dirigent
- Anna-Sophie Göllnitz

2. Valg af stemmetællere
- Maria Gilsgaard

3. Valg af protokolfører
- Anna-Sophie Göllnitz

4. Formanden aflægger bestyrelsens beretning

“Medlemstallet i 2023 har som de seneste år haft udfordringer – vi
sluttede året af med 19 medlemmer – en del nye og gratis medlemmer,
som vi håber at kunne få med igen i 2024.
2023 blev endnu et stille år i Russ-avlen. Der blev født et føl i
foreningsregi, vi ved der er født flere, men disse/denne er ej registeret hos
Seges desværre, det er tydeligt, at registrering af bedækninger og føl lader
noget tilbage at ønske.
På bedækningsfronten er der blevet indberettet 3 bedækninger i Danmark,
fordelt på 2 hingste. Der er desuden bedækket 2 danske hopper i Sverige.
På nuværende tidspunkt ved vi at to af hopperne er gået tomme, og der
forventes derfor 3 ”foreningsføl” hvilket er et tal der ligger højere end de
sidste år, så vi håber, at kunne dele føl billeder på vores sociale medier
inden længe.
I 2023 var russ-ponyerne repræsenteret på stort set alle skuer i DK, der
var ponyer på Roskilde, Fyns, Landsskuet, Kimberskuet og på Gørlev. I
år var det Roskilde der havde det laveste udstillet – 1 stk, hvor der på de
andre skuer var lidt flere – dejligt vi trods de små føl år, fortsat har ung og
avlsdyr udstillet.
Årets DK-Russ blev afholdt i samarbejde med Nordsvensk Hest på
Sjælland, det rigtigt godt og givtigt
samarbejde, som vi håber fører til mere mellem de to foreninger, det var
en dag med god stemning foreningerne imellem og der blev snakket racer
på tværs. Bestyrelsen havde igen været aktive og samlet en masse



præmier ind, så der var ærespræmier til alle klassevindere og flotte
dækkener til BIS og BIM. To hingste stillede desuden til materialeprøve,
noget vi på det seneste ikke har set så mange af, begge hingste
fik deres prøve godkendt.
Foreningen har også fået godt gang i onlineridt, der blev afholdt flere i
2023, alle med et fint antal deltagende – noget der giver en ekstra god
indtægt til foreningen, vi har desuden fået en masse dejlige billeder af
både ponyer, børn og voksne at kunne dele.
På sportssiden er det primært ponytraverne vi ser noget til, men de danske
ponyer er virkelig godt med fremme i sporten og ungdommen gør det
virkeligt godt, det er en fornøjelse at tage på travbanen og se
glæden og samarbejdet.
Der er også sendt nyhedsbreve ud til medlemmerne, noget vi håber at alle
sætte pris på, det er ikke altid nemt at finde emner til dette, og mange har
allerede læste resultater, nyheder og set det skrevne på facebook eller
andet sted, men vi fortsætter med dette.
Slutteligt håber jeg at 2024 bliver et godt russ år – snart har foreningen
påskeridt, hvor vi håber at se en masse fine billeder, tilmeldingerne til de
første skuer er gået i gang og måske det første føl snart melder sin
ankomst.”

Betina

5. Kassereren aflægger beretning og fremlægger et revideret regnskab.
- Vores største udgifter er SEGES og vores abonnenter såsom SvRaF.
Der er desværre ikke nogen fremgang i medlemmerne, og derfor kommer
der heller ikke penge i kassen. Det vi “tjener” penge på er vores
onlineridt. Vi har dog penge på bundlinjen, så der er ingen bekymring,
endnu.
Hvis vi skulle spare penge et sted, så kunne vi kigge på fx rosetterne til
alle årets arrangementer samt DK-RUSS.
Bestyrelsen vil prøve at få sponsoreret så mange af de gaver der skal
gives i løbet af året.
Vores hjemmeside er også en ret stor udgiftpost og derfor vil bestyrelsen
prøve at finde et billigere alternativ til det vi benytter os af lige nu.

6. Behandling af fremkomne forslag.

a. Anna-Sophie Göllnitz
“§10 I avlsprogram står der: “4 års og ældre hingste der opnår
avlsgodkendelse og består brugsprøven får betegnelsen KÅRET. Hingsten
skal herefter følge reglerne for generalmønstring, der finder sted hvert 5
år,2020, 2025, 2030 osv”



Dette bør rettes til: “4 års og ældre hingste der opnår avlsgodkendelse og
består brugsprøven får betegnelsen KÅRET. Hingsten skal herefter følge
reglerne for generalmønstring, der finder sted hvert 5 år, 2026, 2031,
2036 osv.”

- Alle stemmer for. Forslaget er vedtaget.

b. Anna-Sophie Göllnitz
“§9 i avlsprogram står der: “Hvert 5. år afholdes generalmønstring for
hingste med deltagelse af godkendt dommer med kendskab til
Gotlandsrussponyens Avlspogram.. l. år for generalmønstring var i
2005.”
Dette bør rettes til: “Hvert 5. år afholdes generalmønstring for hingste
med deltagelse af godkendt dommer med kendskab til
Gotlandsrussponyens Avlspogram.. l. år for generalmønstring var i 2005.
Da vi under corona måtte aflyse generalmønstring er dette skubbet 1 år,
derfor hedder næste generalmønstring 2026”

- Alle stemmer for. Forslaget er vedtaget.

c. Maria Gilsgaard Fachman
“Forslaget lyder på at der skal tages stilling til om Dansk Gotlandsruss
Avlsforening skal løsrive sig fra SvRaF - grundet de udfordringer der er
med kommunikationen og samarbejdet. Dette vil betyde, at Dansk
Gotlandsruss Avlsforening vil blive en selvstændig avlsforening i
Danmark”

Anna-Sophie har snakket med Jørgen Finnerup fra SEGES og han vil tage
en snak med Maiken fra SEGES om hvordan vi kan gøre. De vil vende
tilbage hurtigst muligt.
Hvis foreningen skulle fortsætte og ikke have nok penge til at afholde
kåringen med svensk dommer, så skal ponyerne i Danmark køre til
Sverige for at blive kåret - og det koster rigtig mange penge.
I sær for hingsteholdere, hvor der gælder helt andre regler for transport af
hingste.
Maria har snakket med en repræsentant fra den Finske Russavlsforening
og de er ikke medlem af den svenske forening mere og de mærker ikke
forskel.
I Norge har man lukket russforeningen af samme årsag.
Hvis foreningen skal løsrive sig fra SvRaF så skal foreningen godkendes
som dansk hesteavlsforening inden vi kan gå videre med dette og derfor
venter vi på svar fra SEGES.



- Alle stemmer for og derfor er det vedtaget at bestyrelsen arbejder hen
imod en løsrivelse.

7. Valg til bestyrelse og suppleanter.

På valg for 2 år er:

- Betina Schmidt Slott - genvalgt
- Birthe Høver Schmidt - genvalgt

På valg for 1 år:

- Dennis Høver Schmidt - Dennis vil gerne modtage genvalg alligevel -
genvalgt
- Laila Madsen - genvalgt

8. Valg af revisor + suppleant
- Dennis er valgt som revisor
Nanni er valgt som suppleant

9. Fastsættelse af årskontingent for kommende år.
- Bestyrelsen er enige om at bibeholde priserne for kontingentet.

Aktivt medlemskab: 500 ,-
Junior medlemskab: 250 ,-
Støtte medlemskab: 50 ,-

10. Eventuelt

Intet under eventuelt.

Venlig hilsen
Bestyrelsen for Dansk Gotlandsruss Avlsforening


